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 Protokół nr 52/2022 

z posiedzenia Komisji Finansowo – Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 24 listopada 2022 r. w godz. od 15:30 do 16:50 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za 

pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji:   

1. Andrzej Turowski  – Przewodniczący Komisji  

2. Jacek Roszkowski  – Wiceprzewodniczący Komisji  

3. Bogdan Bezdziecki  

4. Sylwester Cimochowski  

5. Jacek Niedźwiedzki – on-line 

6. Anna Ruszewska – on-line 

7. Łukasz Wojno  

 

W posiedzeniu udział wzięli:      

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk      

2. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta Suwałk    

3. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych i Zdrowia – on-line 

4. Jerzy Gałązka – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska  

5.  Maria Metelska – Zastępca Dyrektora MOPR w Suwałkach 

6. Tomasz Drejer – Dyrektor ZDiZ w Suwałkach – on-line 

7. Eugeniusz Przybysz – Prezes PGK w Suwałkach – on-line   

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli 

następujący porządek posiedzenia: 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 51/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 października 2022 r. 

2. Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. (Materiał został 

dostarczony w dniu 14.11.2022 r.) 

3. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 

rok. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2023-2042. (Materiał został dostarczony w dniu 14.11.2022 r.) 

5. Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2042. 

6. Zaopiniowanie wniosku dot. oznakowania zrealizowanych projektów realizowanych  

w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców.  
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8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz 

warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu 

„Senior+” w Suwałkach. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego w 

zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat za 

przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie 

gminy Suwałki. 

14. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki. 

15. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia inkasenta  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. 

16. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok.  

17. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2023-2042.  

18. Wolne wnioski.  
 

Ad pkt. 1  

Przyjęcie Protokołu nr 51/2022 z posiedzenia Komisji Finansowo-Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 października 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag i wniosków, w związku z tym protokół został przyjęty 

przez aklamację. 

 

Ad pkt. 2  

Zaopiniowanie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok.  

– Projekt budżetu stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu budżetu. 

Głosowanie nad projektem budżetu: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad pkt. 3 

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 

rok. 

 Przewodniczący Komisji A. Turowski odczytał opinie wszystkich merytorycznych 

Komisji Rady Miejskiej w sprawie projektu budżetu Miasta Suwałk na 2023 rok. 

 

– Opinia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

– Opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

–Opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

– Opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Głosowanie nad zbiorczą opinią: 

za pozytywną opinią głosowało – 4  radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała zbiorczą opinię w sprawie projektu budżetu Miasta 

Suwałk na 2023 rok. 

– Opinia zbiorcza Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2023-2042.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 4 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2023-2042.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Wypracowanie zbiorczej opinii w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2042. 

 

Przewodniczący Komisji A. Turowski odczytał opinie wszystkich merytorycznych Komisji 

Rady Miejskiej w sprawie projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Suwałki na 

lata 2023-2042. 

 

– Opinia Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

– Opinia Komisji Oświaty i Wychowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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– Opinia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

– Opinia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Głosowanie nad zbiorczą opinią: 

za pozytywną opinią głosowało – 4  radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 3 radnych  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała zbiorczą opinię w sprawie projektu wieloletniej 

prognozy finansowej Miasta Suwałki na lata 2023-2042. 

– Opinia zbiorcza Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie wniosku dot. oznakowania zrealizowanych projektów realizowanych  

w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego.  

– Wniosek stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wnioskodawca radny T. Czerwiecki na 

posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego wycofał ww. wniosek ze względu 

na oszczędności.  

 

Ad pkt. 7 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu 

pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów przewozu dzieci, młodzieży  

i uczniów oraz rodziców.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

  

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych 

przeciw                                       – 1 radny  

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawki  

za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą do ustalenia zwrotu kosztów 

przewozu dzieci, młodzieży i uczniów oraz rodziców.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przewozu osób niepełnosprawnych oraz 

warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
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 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że nowy projekt uchwały został 

przygotowany wraz z Regulaminem przewozu osób niepełnosprawnych oraz warunków 

korzystania i odpłatności za te usługi na terenie Miasta Suwałki.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przewozu osób 

niepełnosprawnych oraz warunków korzystania i odpłatności za te usługi na terenie 

Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie utworzenia ośrodka wsparcia Klubu 

„Senior+” w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że Miasto Suwałki pozyskało środki 

finansowe w Ramach Programu Wieloletniego „Senior+” na utworzenie i wyposażenie  

Klubu Senior+ w Suwałkach, przy ulicy Zastawie 38. Klub Seniora będzie prowadził 

Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utworzenia ośrodka 

wsparcia Klubu „Senior+” w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że projekt uchwały jest dostosowany do 

potrzeb osób niepełnosprawnych i zawiera propozycje zmiany planu finansowego 
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realizacji zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2022 roku.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu osłonowego  

w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu opłat  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że w związku z interpelacją radnego 

 S. Cimochowskiego w sprawie zmiany i podniesienia progów finansowych tj. z 2000 zł do 

2.400 zł. dochód uprawniający do uzyskania dopłaty za odbiór odpadów komunalnych dla 

osób w najtrudniejszej sytuacji. W ramach realizacji Programu przyznano świadczenia 159 

osobom na kwotę 26 tys. zł. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

osłonowego w zakresie zmniejszenia wydatków mieszkańców Miasta Suwałk z tytułu 

opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na lata 2022-2024. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uprawnień do bezpłatnych przejazdów 

autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz na terenie gminy 

Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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 Prezydent Cz. Renkiewicz zaproponował zmianę poprzedniej uchwały z miesiąca 

marca br., poprzez wygaszenie uprawnienia dla uchodźców z Ukrainy do bezpłatnych 

przejazdów autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk z dniem  

31 grudnia 2022 r. Wielu obywateli Ukrainy zdecydowało się pozostać w Suwałkach, 

podjęli pracę, uzyskali Suwalską Kartę Mieszkańca. Dzieci, które posiadają Suwalską 

Kartę Mieszkańca oraz osoby powyżej 70. roku życia korzystają z komunikacji miejskiej 

bezpłatnie.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uprawnień  

do bezpłatnych przejazdów autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta 

Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie opłat  

za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta Suwałk oraz  

na terenie gminy Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

  

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, w którym zaproponowana 

została podwyżka cen biletów za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej. Zmiany cen 

biletów są konieczne, aby zachować dalsze funkcjonowanie komunikacji miejskiej na 

dotychczasowym poziomie.  

 Radny B. Bezdziecki czy były robione analizy odnośnie grup objętych 

zwolnieniami, ulgami? Prezydent odpowiedział, że jest to grupa osób pracujących, 

ponieważ dzieci i osoby starsze jeżdżą za darmo.  

 Naczelnik J. Gałązka zaproponował, aby wykorzystać bilety miesięczne, które na 

chwilę obecną nie są w pełni wykorzystywane. Jest to gwarancja pewniejszych 

przychodów, jest to stały miesięczny przychód. Może należałoby zachęcać zakłady pracy, 

żeby dofinansowały ze swoich funduszy bilety miesięczne.  

 Radny B. Bezdziecki może warto byłoby wyjść naprzeciw z taką ofertą.   

 Rady S. Cimochowski zapytał czy było rozważane, żeby wprowadzić bilety 

trzymiesięczne i cena biletu za kwartał jest jeszcze niższa niż biletu miesięcznego? 

Prezydent odpowiedział, że na tym etapie nie było to rozważane. 

  Radny J. Roszkowski zapytał czy powołany zespół do szukania oszczędności  

w wydatkach miasta miał jakieś sugestie odnośnie ww. kart. Skarbnik W. Stelmach 

odpowiedział, że z zarządzenia p. Prezydenta wynikało, że zespół nie zajmuje się 
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dochodami i wydatkami Spółek. Zespół analizował tylko i wyłącznie sferę budżetową 

miejską. Prezydent dodał, że były przedstawione sugestie, żeby ograniczyć stopień ulgi  

z Suwalskiej Karty Mieszkańca do komunikacji miejskiej, ograniczyć poziom ulgi  

w dostępie do Aquaparku i zniżyć ulgę z tytułu uczęszczania dzieci do przedszkoli.   

 Radny B. Bezdziecki zaproponował, aby zająć się rzetelnie tym tematem i jeszcze 

raz przeanalizować, ponieważ z jednej strony ulgi, a z drugiej strony trzeba 

rekompensować i dopłacać. Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że zainicjuje takie 

spotkanie z radnymi Rady Miejskiej na temat Suwalskiej Karty Mieszkańca i ulg z tym 

związanych. 

 Radny J. Roszkowski czy były przeprowadzone analizy w Przedsiębiorstwie 

Gospodarki Komunalnej, jakie można zaproponować dodatkowe usługi, na których 

dodatkowo można byłoby zarobić? Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że PGK ma 

ograniczone możliwości, ponieważ działalność dodatkowa firmy (wychodząca poza umowy 

z miastem) nie może być większa niż 10 % przychodów.  

 Radny B. Bezdziecki zapytał czy umowa z firmą zewnętrzną na transport publiczny 

daje oszczędności dla PGK? Czy nie zlecić większej pracy przewozowej po to, żeby zejść z 

kosztów? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że były sporządzane takie sprawozdania co do 

efektywności ekonomicznej podwykonawstwa przez zleceniodawcę, czy przez miasto. 

Mimo, że stawki poszły w górę poprzez ceny paliw, to podwykonawca nie wypowiedział 

umowy. W związku z tym, że bardzo mocno wzrosło paliwo i wzrósł koszt jednostkowy 

kilometra, to podwykonawca jeździ na podstawie ceny, która została ustalona w ubiegłym 

roku. Prezes dodał, że za dwa dni nastąpi otwarcie ofert i wtedy okaże się jaka będzie 

wysokość tych ofert.  

 Radny J. Roszkowski czy zrezygnowanie z umowy z podwykonawcą obarczone jest 

jakąś karą? E. Przybysz odpowiedział, że jest obarczona.  

 Radny B. Bezdziecki podwykonawca korzysta z taboru PGK, jak wygląda kwestia 

utrzymania pojazdów w należytym stanie technicznym? Czy podwykonawca płaci za 

naprawy czy nie? Prezes PGK odpowiedział, że w umowie jest zapis, że podwykonawca 

pokrywa wszystkie koszty eksploatacji i remontu.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  

w sprawie opłat za przejazdy autobusami komunikacji miejskiej na terenie miasta 

Suwałk oraz na terenie gminy Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
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Ad pkt. 14 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia obowiązujących w 2023 r. 

wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem i przechowywaniem pojazdów na 

terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił projekt uchwały, w którym stawki opłat 

zostały dostosowane do aktualnych cen usług firmy zapewniającej usuwanie  

i przechowywanie pojazdów na parkingu strzeżonym są zgodne z zawartą umową. 

Zaproponowane w przedmiotowej uchwale wysokości stawek opłat pokryją koszty 

wykonywanych usług i spowodują nieznaczny wzrost wpływów do budżetu miasta.  

 Radny J. Roszkowski czy liczba samochodów wzrasta z roku na rok? Dyrektor  

T. Drejer odpowiedział, że liczba aut nieznacznie wzrosła, szczególnie w ostatnim roku. 

Natomiast liczba samochodów pozostawionych to maksymalnie 10 pojazdów.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia 

obowiązujących w 2023 r. wysokości opłat i kosztów związanych z usunięciem  

i przechowywaniem pojazdów na terenie Gminy Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że koszty funkcjonowania targowisk 

miejskich powinny być pokrywane z przychodów generowanych przez przedmiotową 

działalność spółki. Niestety koszty działalności w ostatnich latach wzrosły i środki 

otrzymywane od podmiotów prowadzących działalność na suwalskich targowiskach nie 

pokrywają ich. Spółka od 2020 roku ponosi straty finansowe na przedmiotowej 

działalności.  

 Radny J. Roszkowski, który z bazarów generuje większe koszty, czy większą stratę 

ten na ul. Sejneńskiej, czy przy ul. Bakałarzewskiej? Czy liczba handlujących na 

targowiskach miejskich zwiększa się czy się zmniejsza? Prezydent Cz. Renkiewicz 

odpowiedział, że jest to bazar przy ul. Sejneńskiej. Czy tendencja jest spadkowa, czy 

wzrostowa liczby osób handlujących na bazarach? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że 

liczba handlujących na bazarze przy ul. Sejneńskiej zmniejsza się. W okresie pandemii 

szereg podmiotów zawiesiło swoją działalność. Radny J. Roszkowski jakie jest 
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wykorzystanie w chwili obecnej hali mięsnej? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że hala 

targowa składa się z trzech segmentów, a segment mięsny w chwili obecnej jest najlepiej 

wykorzystany. Segment hali C jest w wykorzystany, natomiast segment B nie jest w pełni 

wykorzystany – 2/3 to wolne lokale. Radny J. Roszkowski czy można zmniejszyć dzierżawę 

na lokale? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że na spotkaniach Rady Nadzorczej 

zastanawiano się czy obniżyć czynsz. Z jednej strony obniżenie czynszu przy zwiększeniu 

ilości lokali, nie przyniesie zwiększenia przychodów. Natomiast obniżenie czynszów  

w nadziei, że w związku z tym zwiększy się ilość, musiałaby być powiązana  

z zainteresowaniem. Na dzień dzisiejszy nikt nie pyta o wynajęcie lokali. Nie ma 

potencjalnych handlowców. Radny J. Roszkowski czy PGK zajmuje się sam utrzymaniem 

porządku na obiektach? Prezes E. Przybysz odpowiedział, że PGK ma 4 pracowników 

gospodarczych, którzy utrzymują porządki a jednocześnie prowadzą drobne remonty, 

dozór. Radny J. Roszkowski Czy jest możliwe wykorzystanie ww. zasobu ludzkiego 

 i stworzenie nowych usług na zewnątrz? Prezes E. Przybysz jest to stan osobowy niezbędny 

do wykonywania swoich zadań, o świadczeniu innych usług takim zasobem ludzkim nie ma 

mowy. Drugą kwestią jest to, że PGK przekroczyłoby 10 % , które ustawowo Spółka ma 

możliwość świadczenia usług komercyjnych poza usługami na rzecz samorządu.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag oraz wniosków i przystąpili do głosowania projektu 

uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych 

przeciw                                       – 0 

wstrzymało się od głosu             – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia inkasenta i wysokości wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2022 rok. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

  

 Skarbnik W. Stelmach przedstawił projekt uchwały, który przewiduje zwiększenie 

dochodów i wydatków miasta. Największą zmianą jest wprowadzenie do budżetu 

dodatkowych udziałów z PIT, które zostały wprowadzone po stronie dochodów.  

Zwiększenie dochodów z tytułu między innymi sprzedaży mienia służą pokryciu 

zwiększonych wydatków dotyczących dotacji dla niepublicznych przedszkoli i szkół, 

ponieważ środki, które były zaplanowane w budżecie i które miasto otrzymało z subwencji 

nie są wystarczające. Wzrost kosztów funkcjonowania oświaty, który miał miejsce w ciągu 

roku (podwyżka wynagrodzeń, utrzymanie placówek oświatowych) spowodowały wzrost 

kosztów utrzymania. Po stronie dochodów kolejną dużą kwotą jest zmniejszenie dochodów, 

które były podane jako środki przeznaczone z Funduszu Dróg Lokalnych na realizację 

zadania tj. modernizacja ulicy Powstańców Wielkopolskich. Z wymienionego zadania 

miasto zrezygnowało, ponieważ kwotą, którą trzeba byłoby dołożyć ze środków własnych 
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wynosiłaby ponad 9 mln. zł., na co miasta nie stać żeby zrealizować dwa zadania z takim 

dużym dofinansowaniem. Jednym zadaniem, które zostało do wykonania na przyszły rok 

jest ulica Franciszkańska. Skarbnik przedstawił również wydatki inwestycyjne do 

realizowanego zadania z Polskiego Ładu, w zakresie poprawy atrakcyjności inwestycyjnej 

miasta. Zwiększenie wydatków związanych z kontynuacją zakończenia budowy małej 

obwodnicy wschodniej. W dziale oświata zdjęcie zadania – zakup i montaż hali 

pneumatycznej na boisku przy Szkole Podstawowej nr 6 w Suwałkach. Została rozwiązana 

umowa z wykonawcą, ponieważ wykonawca nie wykonał w terminie i nie gwarantował  

w jakim terminie wykona halę.   

 Radny J. Roszkowski jak wygląda sytuacja basenu przy Sz. P. nr 10 w Suwałkach? 

Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że jest już rozstrzygnięty przetarg i podpisana 

umowa. W miesiącu grudniu zostanie ukończony remont bloku sportowego (hal 

sportowych), odnośnie basenu została przedstawiona koncepcja i w tej chwili trwa 

projektowanie ww. obiektu.  

 Radny B. Bezdziecki poinformował, że społeczność szkolna Sz.P.nr 9  

w Suwałkach mówi o wyremontowaniu, modernizacji części szkoły. Czy planowany jest 

remont i pozyskanie środków na modernizację tej szkoły? Jaka to może być kwota?  

Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że jest to kwota rzędu 1 miliona złotych. Prezydent 

Cz. Renkiewicz odpowiedział, że w budżecie na przyszły rok nie jest zaplanowana kwota 

na modernizację ww. budynku szkoły.  

 Skarbnik W. Stelmach dodał, że zmiany w pozostałych działach polegają na 

przesunięciu środków między działami.  

  

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

miasta na 2022 rok. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 17 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

  

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, iż wszystkie zmiany, które zostały 

wprowadzone do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta znajdują swoje 

odzwierciedlenie w uchwale o Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały. 
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Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało – 5 radnych 

przeciw                                       – 0  

wstrzymało się od głosu             – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2022-2040.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Wolne wnioski. 

1. Radny J. Roszkowski zapytał czy jest możliwość zapoznania się z końcowym 

Raportem zespołu dot. oszczędności. Skarbnik Miasta odpowiedział, że zaprasza 

do odbioru egzemplarz Raportu.  

 

 

Wniosków więcej nie zgłoszono.  

Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Finansowo-Budżetowej 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

 

 

 
Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


